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§ 1 
Fastställa dagordning och dag för justering samt utse 
justerare  
  
Anmäldes att protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 25 april 2024 hade justerats den 26 april 2024. Ordföranden 
tillkännagav att protokoll från dagens sammanträde skulle justeras 
den 14 juni 2024. Charlotta Schenholm utsågs att jämte ordförande 
justera protokollet. 
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§ 11 
Anmälan av medborgarförslag  

Beslut  
  

1. Medborgarförslag om oljebaserade material 
 
Dnr KUNG 2024/191 
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnades till avdelningen 
för stadsutveckling för beredning. 
 
  

2. Medborgarförslag om upprustning av trappa och terrasser 
mellan Svarvargatan och Industrigatan 
 
Dnr KUNG 2024/194 
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnades till avdelningen 
för stadsutveckling för beredning. 
 
  

3. Medborgarförslag om slutna papperskorgar 
 
Dnr KUNG 2024/210 
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnades till avdelningen 
för stadsutveckling för beredning. 
 
  

4. Medborgarförslag om mobila dansbanor 
 
Dnr KUNG 2024/215 
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnades till avdelningen 
för stadsutveckling för beredning. 
 
  

5. Medborgarförslag om bollvägg 
 
Dnr KUNG 2024/222 
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnades till avdelningen 
för stadsutveckling för beredning.  
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6. Medborgarförslag om fler träd vid Fridhemsgatan 10 
 
Dnr KUNG 2024/238 
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnades till avdelningen 
för stadsutveckling för beredning. 
 
  

7. Medborgarförslag om pickleball 
 
Dnr KUNG 2024/237 
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnades till avdelningen 
för stadsutveckling för beredning. 
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§ 12 
Tertialrapport 1 2024  
KUNG 2024/233 
 

Beslut  
  

1. Nämnden godkänner tertialrapport 1 med bilagor och 
överlämnar till kommunstyrelsen. 
  

2. Nämnden begär budgetjustering om 0,5 mnkr för kostnader 
avseende EU-projektet Scale Stockholm inom område 
Demokrati och MR (Drift). 
  

3. Nämnden begär budgetjustering om 0,2 mnkr för kostnader 
avseende Stockholm vid vatten, terrasser vid Kungsholms 
strand (Investering). 
  

4. Nämnden begär budgetjustering om 3,2 mnkr för större 
investeringar i parkmark, Karlbergs 
strandpromenad (Investering). 
  

5. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till 
justerat årsmål för indikator andel personer inom omsorgen 
med funktionsnedsättning som upplever trygghet under KF:s 
mål för verksamhetsområde 1.3. 
  

6. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till justerat 
årsmål för indikator antal ungdomar som fått feriejobb i 
stadens regi under KF:s mål för verksamhetsområde 3.2 

 

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) och Maria Ekberg (V) föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta Schenholm (L) föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från 
Moderaterna och Liberalerna. 
  
Anette Nordvall (C) lämnade ett särskilt uttalande från 
Centerpartiet. 
  

Beslutsgång 
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Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann at nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta Schenholm (L) 
reserverade sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma 
förslag: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
  

2. Att därutöver anföra 
  
Arbetet i Kungsholmens stadsdelsnämnd tar sin utgångspunkt i 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, 
trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald 
av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor 
och särart, och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas 
potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina 
egen framtid och förverkliga sina drömmar.  
  
I vårt Kungsholmen bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Kungsholmen ska vara en stadsdel för alla – barn och unga, 
vuxna och äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare 
och anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att 
bestämma över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Kungsholmen ska fortsätta utvecklas i 
takt med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Kungsholmen och ta 
tillvara på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas 
ska det göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i stadsdelen får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
  

Sida 6 (53)



 
 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-13 

Vi kan tyvärr läsa i förvaltningens T1 att det som vi har varnat om i 
stadsdelsnämnden vid ett flertal tillfällen, dvs. problemen med att 
flera skolor ligger inom eller i direkt närhet till den öppna 
drogscenen vid Fridhemsplan och Stadshagen, nu har gått så långt 
att vi har drogförsäljning på eller i direkt anslutning till skolgårdar. 
Majoriteten måste inse allvaret i detta och prioritera arbetet med att 
få bort drogförsäljningen i detta område och i synnerhet i 
anslutningen till de skolor som finns i området.  
  
Polisregion Stockholm skriver följande i sitt remissvar på 
Stockholm stads säkerhetsprogram: 
  
Polisregion Stockholm ser sammanfattningsvis att säkerhets- och 
trygghetsprogrammen bör adressera vikten av de mobila 
ordningsvakterna då de tillför värden i form av faktiskt säkerhet, 
upplevd trygghet och ökat förtroende bland befolkningen i 
Stockholms stad. 
  
Det bistånd som ordningsvakterna lämnar Polismyndigheten gör 
också att vi kan göra ett bra arbete ute i lokalsamhället och 
tillsammans täcka in många områden för att öka säkerhet och skapa 
trygghet. 
  
Tyvärr har majoriteten monterat ned det lokala trygghetsarbetet 
sedan valet 2022. Man har sparkat två av tre ordningsvakter, gjort 
sig av med fyra av fem väktarpatruller och satsar nästan ingenting 
på trygghetskameror. Här i Kungsholmen innebär majoritetens 
politik att antalet åtgärder och besök från ordningsvakter minskade 
med 67 procent mellan 2022 och 2023. Det är åtgärder som inte alls 
blev av eller som redan hårt belastade poliser tvingades göra. 
Majoritetens politik går således tvärtemot rekommendationerna från 
Polisregion Stockholm. 
  
Tabell: Antalet åtgärder[1]1 och besök ordningsvakter i 
Kungsholmen 2022 och 2023 

  
  
  
  
  

 
 

  Antal åtgärder och 
besök från 
ordningsvakter  

Antal åtgärder och 
besök från 
ordningsvakter 

Minskning i procent i 
antalet åtgärder och 
besök mellan 2022-2023 

År 2022 2023 2022 - 2023 
Kungsholmen 12270 4031 67% 
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Vi kan återigen notera att ekonomiskt bistånd prognostisera ett stort 
underskott på 5 mnkr trots att verksamhetsområdet har fått en 
omfördelning på 4 mnkr från andra verksamheter. Antalet 
bidragshushåll överstiger inte bara prognosen utan även antalet 
hushåll med ekonomiskt bistånd samma månad 2023. Med tanke på 
att det dröjer innan konjunkturen vänder och effekter av detta syns 
på arbetsmarknaden finns det risk att fler hushåll har behov av 
ekonomiskt bistånd framöver under 2024. 
  
[1] Åtgärder från ordningsvakter kan till exempel vara att: assistera Polisen, 
avlägsna och avvisa personer, avvärja brottslig handling, omhänderta personer, 
eller tillkalla polis eller ambulans.  
  

Särskilt uttalande 
  
Anette Nordvall (C) lämnade följande särskilda uttalande: 
  
Vårt arbete i Kungsholmens stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, 
trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald 
av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor 
och särart, och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas 
potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina 
egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
  
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
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på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/233-1 Tertialrapport 1 2024 Kungsholmens 
stadsdelsnämnd 

 KUNG 2024/233-2 Bilaga 1 Sjukfranvaro mars 2024 
 KUNG 2024/233-3 Bilaga 2 Verksamhetsvolymer och 

statistik apr 
 KUNG 2024/233-4 Bilaga 3a Ansökan om budgetjusteringar 
 KUNG 2024/233-5 Bilaga 3b Ansökan om budgetjusteringar 

för investeringsåtgärder 
 KUNG 2024/233-6 Bilaga 4 Atgardsplan SOK 

Kungsholmen 2024 
 KUNG 2024/233-7 Bilaga 5 Ansokan 

kompetensutvecklingssatsning socialtjänst 
 KUNG 2024/233-8 Bilaga 6 Blankettsett T1 2024 SDN08 
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§ 13 
Renovering av kv. Trossen  
KUNG 2024/240 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd föreslår att kommunstyrelsen 
beslutar följande: 
  
1. Inriktningen för underhåll och anpassning av fastigheten Trossen 
13 på Kungsholmen avseende vård- och omsorgsboende inklusive 
tillagningskök med en uppskattad årshyra år ett om 41,5 mnkr 
godkänns. 
  
2. Fridhemmets servicehus avvecklas i och med ny inriktning för 
Trossen 13. 
  
3. Kungsholmens stadsdelsnämnd ansökan hos kommunstyrelsen 
om stimulansbidrag om 0,5 mnkr vilket avser förprojektering 
gällande Trossen 13, godkänns. 
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd beslutar för egen del: 
  
1. Inriktningen för underhåll och anpassning av fastigheten Trossen 
13 på Kungsholmen avseende vård- och omsorgsboendet inklusive 
tillagningskök med en uppskattad årshyra år ett om 41,5 mnkr 
godkänns. 
  
2. Fridhemmets servicehus avvecklas i och med ny inriktning för 
Trossen 13. 
  
3. Kostnaden om 14 mnkr exklusive moms för aktuellt samt 
kommande skede där programhandlingar tas fram, godkänns. 
  
4. Kungsholmens stadsdelsnämnd ansöker hos kommunstyrelsen 
om stimulansbidrag om 0,5 mnkr vilket avser förprojektering 
gällande Trossen 13. 
 
  

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) och Maria Ekberg (V) föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M), Charlotta Schenholm (L), Liliane 
Åkerlund (SD) och Anette Nordvall (C) föreslog att nämnden skulle 
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besluta enligt ett gemensamt förslag från Moderaterna, Liberalerna, 
Sverigedemokraterna och Centerpartiet. Förslaget innebar att 
ärendet skulle återremitteras. 
  

Beslutsgång 
  
Ordföranden tog först upp förslaget om återremiss. Ordföranden 
fann att nämnden hade beslutat att inte återremittera ärendet. 
  
Ordföranden ställde därefter förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M), Charlotta Schenholm (L), Liliane 
Åkerlund (SD) och Anette Nordvall (C) reserverade sig mot 
beslutet med hänvisning till sitt gemensamma förslag 
  
Att i första hand återremittera förslaget om renovering av kv 
Trossen. 
  
Att i andra hand avslå förslaget till beslut om renovering av kv 
Trossen med hänvisning till ofullständigt beslutsunderlag. 
  
Att därutöver anföra 
  
Ärendet behandlar behovet av renovering av Fastigheten Trossen 
som innehåller både vård– och omsorgboende på 110 lägenhet och 
servicebostäder på 135 lägenheter. Både vård– och omsorgsboende 
och serviceboende är biståndsbedömt och utgår från den sökandes 
aktuella behov av vård, trygghet och ålder. 
  
I ärendet så förslår man en ny inriktning för fastigheten då man 
avser man att konvertera nuvarande servicebostäder till vård– och 
omsorgsboende och i de tidigare vård– och omsorgsboendet så har 
man tänkt sig seniorboende. Seniorboende vänder sig till personer 
över 55 år och som vill ha en förhöjd tillgänglighet och som bor i 
Stockholm stad och står i bostadskö hos bostadsförmedlingen enligt 
Micasas hemsida. 
  
Att på det här sättet ta bort 135 servicelägenheter permanent av 
totalt 363 servicelägenheter, dvs 36 %, i innerstaden utan att göra 
någon konsekvensanalys om hur det påverkar äldre som är i behov 
av tillgänglighetsanpassad bostad, trygghet och viss vård– och 
omsorg utan att vara svårt sjuk är inte acceptabelt. 
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I boendeplanen för äldre år 2025 med utblick mot 2050 så skriver 
man ”Region innerstaden anser att det är mycket viktigt att 
seniorbostäder inte tillskapas genom omvandling av servicehus eller 
vård– och omsorgsboenden med tanke på det prognosticerade 
underskottet av platser i vård– och omsorgsboende” sid 20. 
Boendeplanen tog stadensdelen beslut om så sent som på SDN 25/4 
- 2024. Man skriver också i planen att i enlighet med Micasas 
utredning behöver Väderkvarnens servicehus på 25 platser sannolikt 
evakueras 2027.   
  
I ärendet skriver också att syfte och mål med projektet är 50 % 
vård– och omsorgsboende och 50 % seniorbostäder men det går inte 
att utläsa hur dessa mål uppstått och vad de grundar sig på? 
  
I återremissen begär vi svar på följande: 
  
Hur kommer det sig att nämnden fattar beslut 24/4 - 2024 om en 
Boendeplan för äldre år 2025 med utblick mot 2050 där inte planen 
att avveckla Fridhemmets servicehus nämns, utan man poängterar 
istället vikten av att behålla servicehusen för att sedan 13 juni 
föreslå att avveckling? 
  
Är den långsiktiga strategin att ta bort serviceboende som 
boendeform och vad innebär det för konsekvenser för stadens äldre? 
  
Var finns analysen bakom målet 50 % vård– och omsorgsboende 
för projektet och 50 % seniorboende? Och i vilken instans har man 
fattat beslut om detta mål? 
  
Hur tänker man när det gäller de som idag har ett biståndsbeslut på 
att bo i servicelägenhet? Var skall dessa 135 st ta vägen? Ska de 
flytta till en annan servicelägenhet som snart skall renoveras och 
snart behöva flytta igen? Eller ska de ställa sig i kö för att flytta till 
ett seniorboende och där få hemtjänst? Enligt Micas hemsida kan 
man flytta till seniorboende när man fyllt 55 år och står i bostadskö. 
Eller är det tänkt att de skall flytta till vård – och omsorgsboenden 
som är en betydligt tyngre vårdform och därmed också betydligt 
dyrare för staden/stadsdelen? 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/240-1 Inriktningsärende avseende underhåll 
och anpassning av fastigheten Trossen 13 

 KUNG 2024/240-2 Bilaga 1 Preliminär planlösning 
 KUNG 2024/240-3 Bilaga 2 Hyresoffert 
 KUNG 2024/240-4 Bilaga 3 SEKRETESS 

Investeringskalkyl 
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§ 14 
Kvalitetsutmärkelsen 2024  
KUNG 2024/253 
 

Beslut  
  
Förvaltningen föreslår att Kungsholmens stadsdelsnämnd 
godkänner att Kungsholmens dagliga verksamhet deltar i 
Stockholms stads Kvalitetsutmärkelse 2024. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/253-1 Deltagande i kvalitetsutmärkelsen 2024 
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§ 15 
Ej verkställda beslut enligt SoL och LSS  
KUNG 2024/7 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden godkänner rapporteringen och lägger den till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/7-1 Ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 
kvartal 1 2024 
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§ 16 
Delegationsordning för Kungsholmens stadsdelsnämnd  
KUNG 2024/119 
 

Beslut  
  
1.     Kungsholmens stadsdelsnämnd fastställer 
delegationsordningen. 
  
2.     Stadsdelsnämnden delegerar samtliga beslut som delegeras till 
tjänsteperson, och som anges i den bilagda delegationsordningen, 
till förvaltningschef enligt 7 kap. 6 § kommunallagen. 
  
3.     Stadsdelsnämnden ger förvaltningschefen rätt att 
vidaredelegera ärendena till lägst den nivå som finns angiven i 
delegationsordningens kolumn ”Lägsta nivå”. 
  
4.     Beslut som delegeras ska anmälas i den ordning som anges i 
kolumnen ”Beslutsform” i delegationsordningen. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/119-3 Delegationsordning för Kungsholmens 
stadsdelsnämnd 

 KUNG 2024/119-4 Delegationsordningen 2024 
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§ 17 
Skrivelse om uppföljning av HVB-hem  
KUNG 2024/113 
 

Beslut  
  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
  

Särskilt uttalande 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta Schenholm (L) lämnade 
följande gemensamma uttalande: 
  
Vi vill tacka för det svar vi fått från förvaltningen men tycker tyvärr 
inte att det som görs är tillräckligt och vi får svar på våra frågor, 
framförallt fråga 3 om hur man följer upp inbetalning av skatt och 
arbetsgivaravgifter, försäkringar osv. 
  
Vi föreslår därför att man hämtar inspiration från byggbranschen 
som arbetat med dessa frågor i många år. Där kräver man årligen att 
leverantörer skickar in utdrag från skatteverket till sin beställare (t 
ex Trafikverket kräver detta) likaså skickar man årligen in intyg på 
att man har relevanta försäkringar till sin beställare. 
  
Vi instämmer också helt i att det är viktigt att placeringar görs 
utifrån behoven hos den som skall placeras. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/113-2 Svar på skrivelse om uppföljning av 
HVB 

 KUNG 2024/113-1 Skrivelse om uppföljning av HVB-hem 
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§ 18 
Skrivelse om tillgång till Skolplattformen för personer 
utan personnummer  
KUNG 2024/114 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 
  

Särskilt uttalande 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta Schenholm (L) lämnade 
följande gemensamma uttalande: 
  
Vi vill tacka förvaltningen för svaret på våra frågor angående hur 
information som läggs upp på Skolplattformen sprids till de 
vårdnadshavare som saknar personnummer. 
  
I sitt svar skriver förvaltningen att det är viktigt att vårdnadshavare 
som inte kan logga in på Skolplattformen informerar förskolan om 
detta för att kunna möjliggöra informationsspridning via andra 
kanaler. Detta bygger dock på att vårdnadshavaren har kunskap om 
att förskolan behöver informeras om detta. Vi hoppas att förskolan 
här tar en aktiv roll genom att fråga vårdnadshavare om de har 
tillgång till Skolplattformen i samband med inskrivning av barnet 
vid förskolan och att andra kanaler för informationsspridning då 
bestäms om behov finns. 
  
Vi förutsätter att det finns rutiner på förskolorna om 
informationsspridning via andra kanaler än Skolplattformen om 
någon eller några av vårdnadshavarna ej har tillgång till 
Skolplattformen då det annars är lätt att missa att delge 
informationen via de andra kanalerna än Skolplattformen. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/114-2 Svar på skrivelse om tillgång till 
Skolplattformen för personer som saknar personnummer 

 KUNG 2024/114-1 Skrivelse om tillgång till 
Skolplattformen för personer utan personnummer 

 

Sida 17 (53)



 
 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-13 

§ 19 
Skrivelse om RSU-grupper  
KUNG 2024/115 
 

Beslut  
  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/115-3 Svar på skrivelse om RSU-grupper 
 KUNG 2024/115-1 Skrivelse om RSU-grupper 
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§ 20 
Skrivelse om omhändertagna barns skolgång  
KUNG 2024/116 
 

Beslut  
  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/116-3 Svar på skrivelse om omhändertagna 
barns skolgång 

 KUNG 2024/116-1 Skrivelse om omhändertagna barns 
skolgång 
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§ 21 
Skrivelse om avhopparverksamhet och könsspecifika 
faktorer  
KUNG 2024/117 
 

Beslut  
  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/117-2 Svar på skrivelse om 
avhopparverksamhet och könsspecifika faktorer 

 KUNG 2024/117-1 Skrivelse om avhopparverksamhet och 
könsspecifika faktorer 
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§ 22 
Skrivelse om bakgrundskontroller av anställda  
KUNG 2024/118 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på en skrivelse från Moderaterna och Liberalerna. 
 
  

Särskilt uttalande 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta Schenholm (L) lämnade 
följande gemensamma uttalande: 
  
Vi vill tacka för det svar vi fått från förvaltningen men tycker tyvärr 
inte att det som görs är tillräckligt och vi får svar på våra frågor. 
  
Vi också har kunnat läsa om falska körkort som används i 
kommunerna 
https://www.aftonbladet.se/nyheter/a/Eyp7B2/chauffor-fick-
kommunjobb-med-falskt-korkort och även om falska utbildningar, 
extra känsligt i legitimationsyrken som sjuksköterskor 
https://www.vardfokus.se/nyheter/falsk-sjukskoterska-gav-
narkotikaklassat-lakemedel/ 
  
Vi ser därför ett behov av att förstärka de åtgärder som 
förvaltningen gör rutinmässigt och en bra start vore att t ex ha som 
rutin att kontrollera körkort och utbildningars äkthet mot relevanta 
register. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/118-2 Bakgrundskontroll av anställda 
 KUNG 2024/118-1 Skrivelse om bakgrundskontroller av 

anställda 
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§ 23 
Skrivelse om vänskapsbänkar  
KUNG 2024/50 
 

Beslut  
  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/50-2 Svar på skrivelse om Vänskapsbänkar 
 KUNG 2024/50-1 Skrivelse om vänskapsbänkar  
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§ 24 
Skrivelse om fler snöröjda fotbollsplaner på 
Kungsholmen  
KUNG 2024/51 
 

Beslut  
  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/51-2 Svar på skrivelse om fler snöröjda 
fotbollsplaner 

 KUNG 2024/51-1 Skrivelse om fler snöröjda fotbollsplaner 
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§ 25 
Månadsrapport maj 2024  
KUNG 2024/8 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna månadsrapport i maj 2024. 
 

Sida 24 (53)



 
 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-13 

§ 26 
Stadsrevisionens årsrapport 2023  
KUNG 2024/168 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
yttrande och överlämnar det till revisionskontoret. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/168-2 Yttrande över revisorernas årsrapport 
2023 

 KUNG 2024/168-1 Revisorernas årsrapport 2023 
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§ 27 
Miljöprogram 2030 för Stockholms stad  
KUNG 2024/183 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

  

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) och Maria Ekberg (V) föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt ett förslag från Moderaterna. 
  
Charlotta Schenholm (L)  föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
ett förslag från Liberalerna. 
  
Anette Nordvall (C) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett 
förslag från Centerpartiet. 
  
Liliane Åkerlund (SD) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett 
förslag från Sverigedemokraterna. 
  

Beslutsgång 
  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag: 
  
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till remiss av 
Miljöprogram 2030 för Stockholms stad 
Att därutöver godkänna 
  
Stockholm ska vara en av världens ledande städer vad gäller 
klimatomställning. Just därför menar Moderaterna att det är av 
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största vikt att Stockholm bedriver ett miljö- och klimatarbete som 
både ger resultat och inspirerar andra städer till att ta efter. Då krävs 
långsiktiga och effektiva insatser för miljön och klimatet 
kombinerat med ökad tillväxt. 
  
Stockholms stads miljöprogram fastslår stadens strategiska 
inriktning inom miljö- och klimatområdet. Genom sju konkreta mål 
utgör programmet också basen för flera av stadens handlingsplaner. 
Flera av målen i förslaget till nytt miljöprogram känns igen från det 
nuvarande miljöprogrammet som fastslogs av den förra grönblå 
majoriteten. Det visar på en tydlighet och långsiktighet inom 
stadens hållbarhetsarbete vilket i sin tur skapar legitimitet även 
utanför organisationer. 
  
Förslaget till miljöprogram understryker behovet av samverkan, 
delaktighet och engagemang. Några av målsättningarna inkluderar 
utöver staden även handling från exempelvis näringslivet, 
civilsamhället, akademin och stockholmarna. Det är en viktig poäng 
att fler utanför stadens organisation är med och de facto gör 
omställningen. Men det aktualiserar även frågan kring vilka 
områden staden har rådighet att bestämma över. 
  
Nytt för detta program är målet om en rättvis och inkluderande 
omställning. Utöver att staden ska fortsätta arbetet vad gäller 
klimatanpassning och att fler ska känna sig delaktiga i stadens 
miljö- och klimatarbete vill Moderaterna i detta även lyfta 
tryggheten. Inte minst vad gäller utformningen och skötseln av det 
offentliga rummet. Detta eftersom det största hotet mot en rättvis 
och inkluderande stad i dagsläget är den omfattande otryggheten 
inte minst i Stockholms utanförskapsområden. Det här är 
anledningen till att Moderaterna i vårt budgetförslag lagt särskilda 
medel för städning och skötsel av det offentliga rummet – något 
som också bidrar till mer välmående natur och mer cirkulär 
avfallshantering. 
  
Luftkvaliteten är en viktig miljöfråga – inte minst i närheten av 
Stockholms skolor och förskolor. Det är därför som biltrafiken 
behöver ställa om till att bli utsläppsfri. Vad gäller 
den rättvisa omställningen behöver vi dock erkänna att det finns 
stockholmare i behov av bil som inom de närmsta åren inte kommer 
ha ekonomiska möjligheter för att köpa en utsläppsfri bil. För dessa 
är det viktigt att inte minst stadens trafikpolitik utformas långsiktigt 
och att förutsättningar för omställning finns på plats innan förbud. 
Minst lika viktigt är det att stadens miljö- och klimatarbete i den här 
aspekten stämmer överens med arbetet i Region Stockholm – 
exempelvis vad gäller kollektivtrafiken. Att den rödgröna 
majoriteten i Region Stockholm fortsätter dra in både buss- och 
tunnelbanetrafiken på Kungsholmen är ett dåligt exempel på rättvis 
och inkluderande omställning. 
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Moderaterna står fortsatt bakom målen som tidigare antagits av 
staden vad gäller ett fossilfritt och klimatpositivt Stockholm 2040 
samt en fossilfri organisation 2030. Det är av största vikt att 
Stockholms stads miljö- och klimatarbete går i linje med 
Parisavtalet och svensk lagstiftning. Moderaterna sätter även stor 
tillförsikt till EU:s Green Deal vilket är i linje med Parisavtalet och 
bland annat innebär att transportsektorn framgent kommer omfattas 
av ETS-systemet. 
  
En allt högre andel elektrifierad vägtransport kombinerat med att 
Stockholm Exergis först storskaliga bio-CCS-anläggning snart är 
igång, innebär att stadens möjligheter att nå våra ambitiösa 
klimatmål aldrig tidigare varit såhär goda. Vi är övertygade om att 
Stockholms resa mot att bli fossilfritt handlar om att hjälpa 
stockholmare ställa om och göra mer hållbara val. Det är därför vi 
är så angelägna om att skynda på utbyggnaden av inte minst den 
offentliga laddinfrastrukturen och möjliggöra för fler privata aktörer 
att sätta upp laddpunkter där det behövs. Moderaterna vill vidare att 
stadens elproduktion från solceller ska femdubblas till 2030 samt att 
handläggningstid för bygglov för solceller och bergvärme för 
privatpersoner halveras. 
  
Vi ställer oss dock frågande till hur staden faktiskt ska minska 
stockholmarnas konsumtionsbaserade utsläpp. De egna utsläppen 
har staden på många sätt stor rådighet över – inte minst vad gäller 
upphandling för de egna verksamheterna. Men att på kommunal 
nivå ha rådighet över vilka/ hur mycket varor stockholmarna 
konsumerar och var de väljer att åka på semester är rent utsagt 
varken önskvärt eller möjligt i dagsläget. Stadens miljöprogram ska 
ta sikte på att genomföra mer hållbara upphandlingar och inköp i de 
egna verksamheterna. Att stockholmarnas konsumtionsbaserade 
utsläpp ska omfattas av liknande mål på kommunal nivå är dömt att 
misslyckas och heller inte önskvärt i en öppen och frihandelsvänlig 
ekonomi. 
  
Nya avfallsdirektiv och lagstiftningar har satt målet om ett 
resurseffektivt och cirkulärt Stockholm i nytt ljus – inte minst 
eftersom staden fått ett ännu större ansvar än tidigare för 
avfallshanteringen. Kombinerat med att möjliggöra för mer 
resurseffektiva och cirkulära kretslopp vill Moderaterna lyfta 
behovet av att staden uppfattas som framåtlutad och inlyssnande – 
inte minst gentemot stadens företagare vilka också ålagts ett större 
ansvar för avfallshanteringen. Vidare är avfallsbrottsligheten ett 
omfattande problem för både stadens miljöarbete och då det 
dessutom göder kriminella näringar. Det krokar också an i stadens 
mål om ett giftfritt Stockholm. Utöver flera viktiga insatser som 
presenterats både på nationell, regional och lokal nivå vill vi 
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understryka behovet av fler stickprovskontroller i 
avfallshanteringen. 
  
Vad gäller ett giftfritt Stockholm vill Moderaterna understryka 
behovet av att arbetet – inte minst vad gäller förbud – är 
harmoniserat med gällande lagstiftning och inte minst övriga 
kommuner i regionen. Arbetet behöver löpande utvärderas för att 
dels bedöma kostnaderna, dels bedöma att stadens normer är 
verkningsfulla och faktiskt ger effekt. 
  
Förslaget till Stockholms elfte miljöprogram lyfter flera gånger att 
Stockholm ska vara en internationell förebild. Moderaterna vill i de 
delarna understryka att Stockholm också bör vara ett 
föregångsexempel för andra städer – både i Sverige, Europa och 
resten av världen – vad gäller urbant miljö- och klimatarbete. Det 
kräver dock att vi lyckas bevisa att hållbarhet i alla tänkbara 
aspekter kan kombineras med tillväxt och välstånd. Just därför är 
det särskilt viktigt att hela Stockholm – inte bara staden som 
organisation – uppfattar stadens miljö- och klimatarbete som 
legitimt. Annars kommer stadens mål att misslyckas och Stockholm 
blir en sämre stad. 
  
Moderaterna har sedan tidigare uttryckt omfattande missnöje med 
hur den rödgröna majoriteten skyndat fram ett beslut för en 
miljözon klass 3 i centrala Stockholm. Vi oroar oss för att 
miljözonen snarare blir en symbolpolitisk handling snarare än ett 
föregångsexempel andra städer vill ta efter. Det är med andra ord ett 
exempel på vad som inte borde gå i linje med Stockholms miljö- 
och klimatarbete. 
  

Reservation 
  
Charlotta Schenholm (L)  reserverade sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag: 
  
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
Att utöver det anföra. 
  
Arbetet för klimatet och miljön är vår tids ödesfrågor. I grunden är 
det en frihetsfråga för kommande generationer. Stockholm ska klara 
sina åtaganden inom Parisavtalet men vi ska också gå i täten så att 
detta sker. Målen ska nås genom en ekonomi i tillväxt och 
innovation genom grön teknik. Liberalernas klimatpolitik utgår från 
principen om att förorenaren betalar. Stadens klimatpolitik ska stå 
för långsiktighet och förutsägbarhet. Spelreglerna ska vara tydliga 
för samhällets aktörer. Liberal klimatpolitik är inte symbolpolitik 
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Det är positivt att staden nu uppdaterar sitt miljöprogram och 
därigenom kan både höja ambitionerna och även inkludera nya 
metoder och tekniker för att bidra till den gröna omställningen. 
Mycket av det som tas upp är steg i rätt riktning, samtidigt ser vi att 
mer behöver göras.  
  
Genom koldioxidinfångning s.k. bio-CSS tar staden stora kliv mot 
att nå klimatpositivitet, där kraftvärmeverken i Värtan såväl som det 
i Lövsta avgörande. Lövstaverket behöver planeras för att göra det 
möjligt. Det kräver fortsatt teknikutveckling och långsiktigt 
samarbete mellan olika aktörer 
  
Att minska mängden koldioxid och skadliga partiklar i luften är en 
av de bästa och starkaste hälsofrämjande åtgärder vi kan göra för 
stadens alla invånare. Staden måste våga tänka nytt och bejaka 
teknikutvecklingen inom grön teknik. Här ser vi att smarta träd s.k. 
vertikala planteringar skulle bidra till att minska andelen skadliga 
partiklar i luften och därmed värna om människors och djurs hälsa. 
Genom att minska luftföroreningen på marknivå bidrar vi även till 
att sänka temperaturen under varmare väderförhållanden. 
  
Stadens träd är en viktig källa till ett förbättrat klimat. Staden skall 
värna stadens träd i såväl parker, andra grönområden som på gator 
och torg. 
  
I Stockholm finns drygt 100 000 laddbara personbilar och nästan 
var tredje bil som var registrerad i staden under 2023 är eldriven. 
Närmare hälften av alla nyregistrerade bilar i staden var 
helelektriska utöver det en fjärdedel laddhybrider. Utvecklingen 
mot en fossilfri fordonstrafik ökar alltså och detta ställer en stor 
efterfråga på en fungerande och tillgänglig laddinfrastruktur. Detta 
kräver alltså att utbyggnaden av laddplatser behöver öka i högre takt 
än nu. Vårt mål är att 50 procent laddplatser kan uppnås 2026 och 
100 procent laddplatser i innerstaden respektive 80 procent i 
ytterstaden 2030. Målen ska prövas i ljuset av teknikutvecklingen 
2026 och tillgängliga affärsmodeller 
  
Liberalerna vill att mer av den elförbrukning stadens bolag och 
förvaltningar står för ska vara från grön och lokalproducerade 
källor, här bör staden se över möjligheten med att installera 
solceller även på fasader utöver tak och främja samt underlätta för 
privata investeringar i solcellspaneler. 
  
Vi ser gärna även att staden frångår åtgärder som har låg eller ingen 
verkning samt evidens, såsom cykeljourer och centrum för 
cirkularitet och istället satsar på klimatåtgärder som har en bevisad 
effekt. Vi ska fortsätta främja en cirkulär ekonomi och återbruk, 
särskilt inom bygg och infrastruktur. Vid renovering eller rivning av 
byggnader (hus såväl som andra typer av anläggningar) ska material 
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ska återanvändas i så stor grad som möjligt och därigenom minska 
en onödig förbrukning av resurser. 
  
En av punkterna som programmet lyfter är att minska 
stockholmarnas flygresor, samtidigt noterar vi att programmet inte 
lyfter stadens anställda och de flygresor som görs av dem. Vi ser 
hellre att Stockholm går före som ett bra exempel och har skarpare 
mål om att minska andelen flygresor som görs av stadens personal, 
som man har direkt rådighet till skillnad från stadens invånare. 
  
När det kommer till flyg, så anser Liberalerna att det är 
problematiskt att staden väljer gå vidare med att avveckla Bromma 
flygplats samtidigt som vi ser hur utvecklingen inom el- och 
vätegasflyg kommer göra det möjligt att ställa om flygplatsen från 
en fossildriven flygplats till ett klimatsmart nav för resor till och 
från Stockholm. Konsekvensen av avvecklingen blir istället att vi 
kommer se ökade resor till och från Arlanda som kommer medföra 
högre utsläpp. 
  
Avslutningsvis, det ska vara lätt för stockholmarna att leva hållbart 
och invånarnas ekologiska fotavtryck ska minska genom incitament 
och goda exempel. Staden ska ge stockholmarna rätt förutsättningar 
och en reell chans att ställa om, där detta kräver en bättre 
kommunikation, lyhördhet och dialog. Ska Stockholm lyckas med 
den gröna omställningen är det viktigt att alla förstår varför åtgärder 
behövs och hur det kommer till gagn för alla involverade. Ingen ska 
behöva lämnas efter när vi ställer om och genom en liberal och grön 
miljöpolitik så värnar vi om både individen och klimatet. 
  

Reservation 
  
Liliane Åkerlund (SD) reserverade sig mot nämndens beslut med 
hänvisning till sitt förslag: 
  
Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 
  
Därutöver anföra följande: 
  
Stockholm stad ska vara en ansvarstagande kommun som främjar 
social, ekologisk och ekonomisk hållbarhet. Alla åtgärder ska vara 
förankrade i beprövade best-practice metoder med syftet att 
maximera miljövinsten/utsläppsminskningen per investerad krona. 
Stockholm stad bör särskilt fokusera på att bevara grönområdena 
och stärka den biologiska mångfalden, samt rena våra vattendrag. 
Den kraftiga byggtakten och förtätningen innebär att viktiga 
grönområden försvinner. En grönskande stad är viktig för 
människors och djurs välbefinnande och skapar höga 
levnadskvalitéer. I detta ingår att nyplantera träd i samband med att 
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avverkning sker på grund av almsjukdom. Grönytor bidrar även till 
klimatanpassningsprocessen, motverkar översvämningar genom att 
ta upp dagvatten. 
Cirkularitet och återbruk kan vara befogat för vissa produkter, men 
för andra är kostnaden för hög till den potentiella nyttan. Åtgärder 
med varierande effektivitet måste ställas mot varandra i det lokala, 
nationella och internationella klimat-och miljöarbetet. 
Frisk luft ska vara en självklarhet i Stockholm. För att nå detta 
krävs grönska, samt internationella arbete för att minska 
partikelutsläppen i Baltikum där de är som värst. Det krävs även en 
skärpt regelefterlevnad av miljözon klass 1. Däremot bör nya 
miljözoner som inkluderar andra fordon än tunga lastbilar ej införas 
på grund av den oskäligt höga samhällskostnaden mätt i 
kvalitetsjusterade levnadsår. 
  

Reservation 
  
Anette Nordvall (C) reserverade sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag: 
  

1. Att återremittera förvaltningens förslag till beslut och 
återkomma med reviderad version av Miljöprogram 2030 
för Stockholms stad enligt nedan 
  

2. Att därutöver anföra följande 
  
Miljön och klimatet är vår tids ödesfrågor. Miljöarbetet måste 
drivas både i EU och i Sverige, såväl som lokalt här i Stockholm. 
Stockholm ska vara en klimatpositiv stad senast 2030 och en 
fossilbränslefri stad senast 2035. Staden ska vara en fossilfri 
organisation senast 2030 och trafiken i Stockholms innerstad ska 
vara utsläppsfri senast år 2030. För att målen ska kunna nås behöver 
vi jobba på flera fronter samtidigt, dels med ny teknik genom 
bolaget Stockholm Exergi som kan fånga in och lagra koldioxid, 
dels fasa ut fossila bränslen genom kraftfulla incitament, 
beteendeförändringar och energieffektiviseringar. 
  
Det är bra att Stockholms stad uppdaterar Miljöprogrammet och det 
finns flera bra saker med förslaget på uppdaterat program. Men 
Centerpartiet anser att flera viktiga delar saknas och på flera 
områden så saknas verktyg för att lyckas med åtgärderna. Det 
riskerar att göra Miljöprogrammet till ett hårt slag hårt i luften på 
områden där Stockholms stad har begränsad rådighet. I andra fall 
väljer man att ha hårda krav på stockholmarna, men inte att sopa 
rent framför egen dörr i den egna organisationen. Till exempel kan 
nämnas att ett av de föreslagna målen är att minska flygresorna som 
stockholmarna gör, men inga mål om de resor som tjänstepersoner 
gör – ett område där man faktiskt har rådighet. Ett annat exempel är 

Sida 32 (53)



 
 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-13 

förslaget att halvera utsläppen från konsumtion jämfört med 2019. 
Där har Stockholms stad relativt små möjligheter att ensamt göra så 
stor skillnad. Förslaget sätter alldeles för stor tilltro att genom 
”samverkan” med andra myndigheter och genom ”kommunikation” 
lyckas ändra stockholmarnas beteenden att halvera sina utsläpp från 
konsumtion. 
  
Centerpartiet vill se en folkrörelse för klimatet. En långsiktigt 
hållbar klimatpolitik förutsätter både delaktighet och ett brett 
folkligt stöd. Ska vi klara omställningen i Stockholm, måste vi 
genomföra den på ett sätt som gör att olika människor och 
branscher kan känna sig involverade; att alla känner att de blir 
vinnare om de deltar i klimatomställningen. Delaktigheten skapar 
grunden till samhällsförändringarna. Alternativet – en omställning 
som bara omfattar vissa, men där andra grupper ställs utanför 
eftersom de inte har råd eller möjlighet att ställa om – riskerar att 
leda till motreaktioner, kortsiktiga svängningar i politiken och 
bristande långsiktighet. I stället för klimatomställning får vi 
politikomsvängning. 
  
Det handlar om människors möjlighet att pendla klimatsmart till 
jobbet, skjutsa barnen till fritidsaktiviteter och åka till mataffären. 
Det handlar om att minska elräkningar och om att den energi vi 
använder ska vara klimatsmart. Det handlar om att det ska vara 
lönsamt att välja klimatvänligt i butiken. Det handlar om det ska 
vara lätt att göra rätt. 
  
Med det liggande förslaget riskerar Stockholm att få en ineffektiv 
miljö- och klimatpolitik. Istället för att, som majoriteten gör, med 
breda penseldrag basunera ut vad menas med klimaträttvisa borde 
mer fokus läggas på att ta fram siffersatta mål och indikatorer som 
kan minska Stockholms utsläpp. Många viktiga punkter saknar helt 
siffersatta mål. 
  
Centerpartiet tycker också att programmet saknar konkreta mål om 
hur mycket koldioxid som ska fångas in genom bio CCS för att 
minska utsläppen. Det kommer inte att räcka att förlita sig på att 
enbart teknikutveckling, men för att få ner Stockholms samlade 
utsläpp är Bio-CCS ett jätteviktigt verktyg som borde ges mer 
utrymme i miljöprogrammet. 
  
Inom miljöpolitiken delar Centerpartiet flera av delarna som ingår i 
miljöprogrammet, att förbättra den biologiska mångfalden, kraftigt 
minska luftföroreningarna, fasa ut den onödiga plasten och skapa en 
giftfri vardag i Stockholm. Däremot saknar miljöprogrammet 
hantering av ett av stadens stora miljöproblem: hantering av 
snödumpning. Redan 1999 förbjöds snötippning i vatten i 
Miljöbalken. Eftersom snö innehåller föroreningar i huvudsak från 
trafik och eftersom syftet med snöröjning är att göra sig av med 
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snön klassas snö som avfall. Bara vid Norr Mälarstrand beräknas att 
snöavfallet under en genomsnittlig vinter bidrar till 2.4 – 8 kg 
koppar och 0.8 – 2.6 kg bly. Många storstäder i världen har slutat 
dumpa snö i sina vatten och istället hittat långsiktiga kontrollerade 
lösningar på land, som visserligen inte är oproblematiskt. Det finns 
även alternativ till landdepåer. 
  
Ett ytterligare område som förslaget om Miljöprogrammet vittnar 
om är en oförståelse bland de styrande kring matens roll i den 
hållbara omställningen. I fina ord skriver man om att mer närodlat 
är bra för både klimatet och livsmedelssäkerheten. Men när det 
kommer till kritan så struntar man i den konkret och lägger inte 
fram några mätbara mål. Jämför man med ekologiska 
livsmedelsprodukter har målet satts till 70 procent. Centerpartiet 
tycker att ett stadsövergripande mål om hundra procent svenskt vid 
matupphandling, där så är möjligt, behövs. För de produkter där det 
inte är möjligt med svenskt borde 100 procent ekologiskt vara 
målet. Dessutom tycker vi att Miljöprogrammet borde ta fram 
initiativ för att öka andelen viltkött. Ur ett klimat- och 
hälsoperspektiv innebär köttet kortare transporter samt att köttet är 
fritt från antibiotika, färgämnen, nitrit och andra tillsatser. 
Centerpartiet måste även beklaga att bland de 132 remissinstanser 
som styret har valt att skicka miljöprogrammet till så finns inte 
några av de viktigaste samhällsaktörerna inom livsmedel och 
matproduktion såsom LRF, Lantmännen och Livsmedelsföretagen 
med. 
  
Centerpartiet vill att Stockholm ska vara världsledande i det globala 
arbetet med att förverkliga Parisavtalet. Miljöprogrammet spelar en 
avgörande roll för att nå detta. Därför tycker vi att den bör skickas 
tillbaka till ritbordet. 
  
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/183-2 Svar på Remiss om Miljöprogram 2030 
 KUNG 2024/183-1.2 KS2023/682 Bilaga1 
 KUNG 2024/183-1.1 KS2023/682 Bilaga2 
 KUNG 2024/183-1.3 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2023/682 Tjänsteutlåtande  
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§ 28 
Revidering av riktlinjer för ärendeansvar mellan 
stadsdelsnämnderna  
KUNG 2024/184 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd överlämnar tjänsteutlåtandet som 
svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/184-2 Svar på remiss om riktlinjer för 
ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna 

 KUNG 2024/184-1.2 Bilaga - Förslag Riktlinjer 
Ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna inom individ- och 
familjeomsorgen, äldreomsorgen och omsorgen om personer 
med funktionsnedsättning 
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§ 29 
Motion om att Stockholm behöver fler bostäder i city  
KUNG 2024/128 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/128-3 Svar på motion om att Stockholm 
behöver fler bostäder i city 

 KUNG 2024/128-1.1 Motion om Stockholm behöver fler 
bostäder i city 
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§ 30 
Motion om att utreda och att tillskapa sociala bostäder i 
Stockholm  
KUNG 2024/195 
 

Beslut  
  
Remissen besvaras med förvaltningen tjänsteutlåtande. 
 
  

Särskilt uttalande 
 
Anette Nordvall (C) lämnade följande särskilda uttalande: 
  
Centerpartiet välkomnar att Liberalerna vill se socialt hållbara 
bostäder. Det är en viktig politik för att få till en mer fungerande 
bostadsmarknad i såväl staden som landet. Att få fram fler bostäder 
som kan efterfrågas av kapitalsvaga hushåll är en av de största 
utmaningarna på Sveriges och Stockholms bostadsmarknader. 
Därför motionerade Centerpartiet redan under 2017 om detta. 
  
Det är enligt bostadsförsörjningslagen ett kommunalt ansvar att 
planera för bostadsförsörjningen samt att ge kommuninvånarna 
möjlighet att leva i ”goda bostäder”. Läget på Stockholms 
bostadsmarknad, där stora grupper har mycket svårt att skaffa ett 
långsiktigt tryggt boende, rimmar illa med 
bostadsförsörjningslagen. Det kan handla om ensamstående 
mammor med barn, låginkomsttagare, unga och nya stockholmare 
som inte kunnat spara ihop tillräcklig kötid eller insats. Olika 
begrepp som affortable housing, social housing eller socialt hållbara 
bostäder eftersträvar i grund och botten samma sak: ökade 
möjlighet för dessa grupper att kunna hitta någonstans att bo. 
  
I Centerpartiets budgetreservation föreslår vi att 
markanvisningspolicyn revideras för att kunna ställa villkor på en 
andel öronmärkta billigare bostäder när mark upplåts. I vår 
reservation till exploateringsnämndens verksamhetsplan preciserade 
vi att staden i markanvisningar under 2024 öronmärker en andel på 
minst 300 bostäder som upplåts till resurssvaga hushåll genom 
behovsprövning. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/195-3 Svar på motion om att utreda och 
tillskapa sociala bostäder i Stockholm 

 KUNG 2024/195-1.1 Motion om att utreda och att tillskapa 
sociala bostäder i Stockholm 
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§ 31 
Motion om att rädda Rålis  
KUNG 2024/189 
 

Beslut  
  
Remissen besvaras med förvaltningen tjänsteutlåtande. 
 
  

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) och Maria Ekberg (V) föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta Schenholm (L) föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från 
Moderaterna och Liberalerna. 
  

Beslutsgång 
  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann at nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta Schenholm (L) 
reserverade sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma 
förslag: 
  

1. Att tillstyrka motionen 
  

2. Att därutöver anföra 
 
 
Rålambshovsparken, eller Rålis som den kallas i folkmun, är 
en av stockholmarnas mest uppskattade parker. Detta kunde 
vi alla se som deltog i nationaldagsfirande i Rålis den 6:e 
juni. 
 
Det är nu glädjande att Region Stockholm äntligen har tagit 
sitt förnuft till fånga och valt att gå vidare med alternativ 
Lindhagsplan i det nya samråd som startade den 22 maj 
2024. Förvaltningen lyfter många viktiga anledningar till att 
den permanenta arbetstunneln bör förläggas vid 
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Lindhagensplan och vilka omfattande negativa 
konsekvenser det skulle bli får Rålis och besökande i parken 
om arbetstunneln placerades där. 
 
Det har nu viktigt att majoriteten i staden tar taktpinnen och 
inleder en dialog med ägarna till bensinstationen vid 
Lindhagensplan och Region Stockholm för att hitta en bra 
lösning för bensinstationen så att inte projektet fördyras via 
tvångsinlösen enligt lagen om byggande av järnväg. 

  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/189-3 Svar på motion om att rädda Rålis 
 KUNG 2024/189-1.1 Motion om att rädda Rålis 
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§ 32 
Motion om boendeval för äldre - med LOV som regel för 
vård- och omsorgsboenden  
KUNG 2024/140 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd överlämnar tjänsteutlåtandet som 
remissvar. 
 
  
  

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) och Maria Ekberg (V) föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Charlotta Schenholm (L) föreslog att nämnden skulle tillstyrka 
motionen i sin helhet 
  

Beslutsgång 
  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann at nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
  
Charlotta Schenholm (L) reserverade sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag att tillstyrka motionen i sin helhet. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/140-2 Svar på motion om boendeval för äldre 
 KUNG 2024/140-1.1 Motion om att införa boendeval för 

äldre med LOV som regel för vård- och omsorgsboenden 
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§ 33 
Motion om judiskt liv i Stockholm  
KUNG 2024/92 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
  
  

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) och Maria Ekberg (V) föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta Schenholm (L) föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från 
Moderaterna och Liberalerna. 
  

Beslutsgång 
  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann at nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta Schenholm (L) 
reserverade sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma 
förslag: 
  
1.                   Att tillstyrka motionen 
2.                   Att därutöver anföra 
  
Under 2024 förbereds firandet av 250 år judiskt liv i Sverige, ett 
firande som kommer att ske under 2025. Tyvärr sker detta samtidigt 
som antisemitismen växer i samhället. Stockholm ska vara en 
öppen, tolerant och medmänsklig stad där judiskt liv ska kunna 
utvecklas i minst 250 år till. Öppenheten i samhället får aldrig tas 
för givet vilket är tydligt när anmälningarna om händelser med 
antisemitistiska motiv ökar. 
  
Förslaget till en nationell strategi för att stärka judiskt liv i Sverige 
konstaterar att kommunerna har en central roll i arbetet med den 
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judiska minoriteten eftersom de ansvarar för verksamheter som är 
avgörande för ett stärkt judiskt liv, till exempel kultur, skola, 
modersmålsundervisning, äldreomsorg och trygghet. I dag arbetar 
kommunerna i lägre utsträckning med minoritetspolitik riktad mot 
den nationella minoriteten judar jämfört med de andra 
minoriteterna. Uppföljningsmyndigheterna har påtalat att judar får 
minst tillgång till sina minoritetsrättigheter på kommunal och 
regional nivå jämfört med andra nationella minoriteter och att den 
judiska minoriteten har sämre möjligheter till inflytande i frågor 
som är av betydelse i kommuner och regioner. 
  
Judiskt liv i Stockholm har starkt bidragit till den stad vi har idag 
och det är angeläget att vi bidrar till att bygga en grund för 
ytterligare 250 år av judiskt liv i Stockholm. Det försämrade 
omvärldsläget och den växande antisemitismen i samhället kräver 
att Stockholms stad höjer sina ambitioner kring uppmärksammandet 
av judiskt liv och därför bör motionen tillstyrkas. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/92-2 Svar på motion om judiskt liv i Stockholm 
 KUNG 2024/92-1.1 Motion angående judiskt liv i 

Stockholm 
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§ 34 
Motion om att staden skall ta fram ett eftervårdsprogram 
för omhändertagna och placerade barn  
KUNG 2024/148 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/148-2 Svar på motion om eftervårdsprogram 
för omhändertagna barn 

 KUNG 2024/148-1.1 Motion om att staden skall ta fram ett 
eftervårdsprogram för omhändertagna och placerade barn 

 

Sida 44 (53)



 
 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-13 

§ 35 
Motion om att se över och omprioritera stadens 
kostnader avseende medieköp och 
kommunikationskonsulter  
Utsändes senare 
KUNG 2024/145 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd överlämnar tjänsteutlåtandet som 
svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/145-1.1 Motion om att se över och omprioritera 
stadens kostnader avseende medieköp och 
kommunikationskonsulter. 
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§ 36 
Remiss om serveringstillstånd Drejeriet  
KUNG 2024/234 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som remissvar. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/234-2 Remiss om serveringstillstånd för 
Drejeriet 
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§ 37 
Remiss om serveringstillstånd Afloat Kök & Bar  
KUNG 2024/171 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som remissvar. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/171-3 Svar på remiss om serveringstillstånd för 
Afloat 
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§ 38 
Anmälan av delegationsbeslut  
  
Beslut 2024-04-08 av bitr. avdelningschef om överenskommelse om 
leverans till Stadsarkivet, KUNG 2024/179. 
  
Beslut 2024-04-24 av stadsdelsdirektör om vidaredelegation om 
deltagande i upphandling av avhopparverksamhet, KUNG 
2024/214. 
  
Beslut 2024-04-11 av stadsdelsdirektör om vidaredelegation om 
deltagande i upphandling av kollo, KUNG 2024/199. 
  
Beslut 2024-04-09 av stadsdelsdirektör om vidaredelegation om 
deltagande i upphandling av måltidstransporter, KUNG 2024/221. 
  
Beslut 2024-05-06 av avdelningschef om svar på remiss om 
bygglov. KUNG 2024/209. 
  
Beslut 2024-05-02 av avdelningschef om svar på remiss om 
bygglov KUNG 2024/225. 
  
Beslut 2024-05-13 av stadsdelsdirektör om förordnande av 
förvaltningschef sommaren 2024, KUNG 2024/206-2. 
  
Beslut 2024-05-16 av avdelningschef om svar på remiss om 
bygglov KUNG 2024/224. 
  
Beslut 2024-05-06 av avdelningschef om förordnande av 
enhetschef, KUNG 2024/206-3. 
  
Beslut 2024-05-24 av stadsdelsdirektör om förordnande av 
avdelningschef för ekonomiavdelningen sommaren 2024, KUNG 
2024/206-4. 
  
Beslut 2024-06-01 av avdelningschef om förordnande som rektor 
sommaren 2024, KUNG 2024/206-5, 2024/206-6, 2024/206-7, 
2024/206-8. 
  
Beslut 2024-06-01 av stadsdelsdirektör om förordnande av 
avdelningschef för förskoleavdelningen sommaren 2024, KUNG 
2024/206-9, 2024/206-10, 2024/206-11. 
 

Sida 48 (53)



Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-13 

§ 39 
Anmälan av balanslista  
  
Anmälan av balanslista för juni 2024. 
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2024-06-13 

§ 40 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådet  
  
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde 2024-06-
10. 
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2024-06-13 

§ 41 
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor  
  
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2024-05-
29. 
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2024-06-13 

§ 42 
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen  
  
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 
2024-06-05. 
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Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-13 

§ 43 
Stadsdelsnämndens frågor och skrivelser  
  

 Skrivelse av Charlotta Schenholm (L) och Henrik Sjölander 
mfl (M) om behovet av stärkt skydd och stöd för 
socialtjänstens medarbetare, KUNG 2024/283. Skrivelsen 
överlämnades till förvaltningen för beredning. 
 
  

 Skrivelse av Charlotta Schenholm (L) och Henrik Sjölander 
mfl (M) om behovet av förbättrat samarbete mellan 
stadsdelen och regionen i samband med 
biståndsbedömningar, KUNG 2024/284. Skrivelsen 
överlämnades till förvaltningen för beredning. 
 
  

 Skrivelse av Anette Nordvall (C) om 
förskoleundersökningen, KUNG 2024/285. Skrivelsen 
överlämnades till förvaltningen för beredning. 
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